
 
Protokół nr 1/14 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 16.01.2014 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

oraz zaproszeni goście: 

1. Zdzisław Michael – Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 1000 a 

zakończyło o godz.1104. 

Wszystkich przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Stanisława Sroka. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Opracowanie planu pracy Komisji na 2014 r. 

2. Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie czy Komisja zatwierdza Protokół nr 9/13 z dnia 27 

listopada 2013 r. oraz Protokół nr 10/13 z dnia 5 grudnia 2013 r.? Komisja w wyniku glosowania 

jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 9/13 z dnia 27.11.2013 r. i nr 10/13 z dnia 5.12.2013 r. 

Do pkt 1. 

Komisja opracowała plan pracy na 2014 r. 

I KWARTAŁ  
1. Plan ferii zimowych dla dzieci i młodzieży. 

2. Odwiedzanie placówek kulturalnych oraz świetlic wiejskich. 

3. Sprawozdanie z działalności organizacji i stowarzyszeń sportowych za 2013 r. -

Wykorzystanie udzielonych dotacji i środków z budżetu Gminy w bieżącej działalności 

klubów.  

− Spotkanie komisji z przedstawicielami Ludowych Zespołów Sportowych 

działających na terenie Gminy Paczków. 

− Spotkanie komisji z przedstawicielami Klubu Sportowego Sparta Paczków, oraz 

Klubu Sportowego Lider Paczków oraz innych klubów. 

4. Ogólna informacja dotycząca działalności Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji w 

Paczkowie. 

5. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki oraz 

sprawozdania (w tym finansowego) z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Profilaktyki i 

 



Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Paczków w 2013 r. w tym: podział 

środków, profilaktyka (metody i skutki jej oddziaływań).  

6. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Paczków (w tym osób 

niepełnosprawnych).  

7. Zapoznanie się z realizacją przedsięwzięć w obszarze promocji miasta w roku 2014. I 

planowanymi przedsięwzięciami w roku 2014.  

8. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej, 

9. Sprawy bieżące.  

II KWARTAŁ  

1. Spotkania w placówkach kulturalnych oraz świetlicach wiejskich. 

2. Opinia w sprawach wykonania zadań budżetowych Gminy w 2013 roku 

w działach: Biblioteka, Ośrodek Pomocy Społecznej, Ośrodek Kultury 

i Rekreacji, Gminne Centrum Sportu i Rekreacji, placówki oświatowe. 

− Informacja w zakresie dochodów uzyskanych przez poszczególne placówki 

oświatowe i kulturalne z wynajmu, dzierżawy mienia gminnego w 2013 roku.  

− Informacje o funkcjonowaniu i dotowaniu niepublicznych placówek oświatowych. 

3. Informacja z realizacji pracy gminnego zespołu interdyscyplinarnego do spraw 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

4. Funkcjonowanie monitoringu miejskiego. Komisja w terenie. 

5. Analiza planów i kierunków rozwoju oświaty w Gminie Paczków na rok szkolny 

2013/2014, przygotowana na podstawie analizy projektów organizacyjnych placówek 

oświatowych.  

6. Informacja o przygotowaniu miasta i Gminy do sezonu turystycznego.  

− Oferta wakacyjna dla mieszkańców.  

− Omówienie przygotowań do obchodów Dni Paczkowa w 2014 i Gminnych 

Dożynek. 

− Przygotowanie obiektów sportowo-rekreacyjnych do okresu wakacyjnego. Wyjazd 

na wybrane obiekty sportowo-rekreacyjne. 

7. Inwestycje oświatowe i sportowe – potrzeby i stopień zaawansowania prac. Wizyty w 

terenie. 

8. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej.  

9. Sprawy bieżące.  

III KWARTAŁ  

1. Spotkania w placówkach kulturalnych oraz świetlicach wiejskich. 

 



2. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2014 rok. 

3. Omówienie Raportu o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Paczków za 

rok szkolny 2013/2014.  

4. Osiągniecia sportu szkolnego w roku szkolnym 2013/2014 oraz wyniki osiagnięć 

edukacyjnych: (m.in. olimpiad przedmiotowych i tematycznych) w Gminie Paczków. 

5. Plany i kierunki rozwoju oświaty w Gminie Paczków – przedszkola. Zapoznanie się z 

funkcjonowaniem Oddziału żłobkowego w Paczkowie – wykorzystanie bazy lokalowej, 

aktualne potrzeby (komisja wyjazdowa). 

6. Opiniowanie projektów i uchwał na sesje Rady Miejskiej.  

7. Sprawy bieżące.  

IV KWARTAŁ   

1. Spotkania w placówkach kulturalnych oraz świetlicach wiejskich. 

2. Zaopiniowanie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015.  

3. Projekt budżetu Gminy Paczków na 2015 r.  

4. Spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych działających na terenie gminy. 

5. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2015.  

6. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej.  

7. Sprawy bieżące.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła ten punkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że od kilku miesięcy toczy się sprawa dot. 

funkcjonowania Ogniska Artystycznego w Paczkowie. 

Z. Michael poinformował, że był obecny na spotkaniu, gdzie prowadzono rozmowy na temat 

funkcjonowania Ogniska. W kolejnych spotkaniach nie uczestniczył, korespondencja 

prowadzona była z Burmistrzem. 

J. Soszek zauważył, że nie ratowałby Starostwa, przejmując to, co oni powinni prowadzić. To jest 

ich zadanie i oni powinni realizować to zadanie, bo nie tylko Nysa się liczy, ale również 

pozostałe ośrodki podlegające pod Powiat. To jest jego stanowisko. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że takie samo stanowisko zostało wyrażone przez nich 

podczas spotkania w Paczkowie. Wydawało im się, że Starosta zrozumiał argumenty 

przemawiające za tym, aby pozostawić dom plastyka w takiej formie jak to funkcjonuje dzisiaj. 

J. Kalisz zauważyła, że bardzo cieszy się z tego, że J. Soszek wypowiedział taką myśl. Ona 

przeczytała to pismo po raz pierwszy i stanowczo stoi na stanowisku, żeby nie zmieniać 

 



dotychczasowej formuły działania tej placówki, bo nie ma takiej potrzeby. Ona funkcjonuje 

dobrze, działa dobrze i jest w lokalnym środowisku niezbędna. 

J. Soszek zadał pytanie, czy jest potrzeba analizowania pisma, skoro stanowisko jest jedno? 

Z. Michael zaproponował jednak przeczytać pismo i zapoznać się z propozycją Starostwa.  

J. Kalisz zauważyła, że w piśmie jest wykazany wyłącznie zakres prac ogniska, ale z 

perspektywy Powiatu, tego co oni finansują. Natomiast nie obejmuje wszelkich działań, które są 

tam prowadzone w tym zajęć, które Gmina współfinansuje, albo, które są przy współpracy ze 

szkołami gminnymi. 

W. Krótkiewicz poinformował, że to Starostwa nie interesuje. Przykład jest PKS-u. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że odczucia, opinie, wnioski powinny iść w tym kierunku, 

że nie zgadzają się z tym, że w piśmie jest podana tylko wybiórcza działalność. 

P. Tetłak stwierdził, że należy zapytać się Starosty, dlaczego zajmują się tylko Paczkowem, a nie 

Głuchołazami, czy Nysą. 

Przewodnicząca Komisji dodała, że wiele razy podkreślało się, że działalność Ogniska w 

Paczkowie jest obszerna i nie ma żadnych zastrzeżeń, wręcz podkreśla się, że dużo więcej się 

robi i nagle takie działania. 

J. Kalisz odczytała pismo Starostwa Powiatowego w Nysie z dnia 5 grudnia 2013 r. w sprawie 

propozycji dotyczących prawnych uwarunkowań i sposobu funkcjonowania Ogniska 

Artystycznego w Nysie z Filią w Paczkowie. Pismo stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

J. Soszek zauważył, że w ogóle nie ustosunkowywałby się do tego. 

P. Tetłak zaproponował, aby zorganizować spotkanie ze Starostą. Zapytać o powody likwidacji, o 

Głuchołazy, o Nysę. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że to wszystko mówiono podczas spotkania. 

Argumentacja była pełna, bo zarówno p. R. Ziółkowski, p. T. Karol, p. Z. Michael i ona, wszyscy 

tych argumentów używali. Myśli, że można sformułować wniosek, że Komisja zapoznała się z 

tym pismem, ale wyraża sprzeciw przeciwko takim działaniom. 

M. Kupczak zaproponował złożyć zapytanie, bo jakieś kryteria finansowe były w piśmie. Jakie 

zostały przyjęte kryteria uzasadniające likwidację Ogniska Artystycznego w Paczkowie i tylko w 

Paczkowie? Poprosić o szczegółowe przedstawienie takich uzasadnień w formie pisemnej, m.in. 

kosztów utrzymania w porównaniu z pozostałymi placówkami. 

P. Tetłak zadał pytanie, czy jest informacja pisemna na temat tego jaka jest przyczyna likwidacji? 

J. Kalisz odpowiedziała, że poza wolą likwidacji nic innego nie ma. 

Z. Michael zauważył, że jest to czysta obłuda, bo nie chodziło o likwidację Ogniska tylko 

chodziło o przeniesienie w inne miejsce, żeby mogli sprzedać budynek. Natomiast dane dot. 

kosztów to przedstawiał je R. Ziółkowski i potwierdził to również p. Dunaj. 

 



J. Kalisz potwierdziła, że na początku nikt nie mówił o pieniądzach, tylko o samej potrzebie 

przeniesienia. 

Z. Michael przypomniał, że nie mówiono o likwidacji tylko o przeniesieniu, biorąc pod uwagę to 

co Starosta napisał, to nie byli w stanie tego przeprowadzić, bo cała procedura jest taka jaka jest. 

Mógł zaproponować przeniesienie w inne miejsce podkreślając koszty, które były źle pokazane. 

M. Kupczak zauważył, że trzeba poprosić o to, jakie zostały przyjęte kryteria uzasadniające 

likwidację Ogniska Artystycznego w Paczkowie i tylko w Paczkowie z całego Powiatu? 

Z. Michael przypomniał, że nie wystąpiono o likwidację tylko o przeniesienie.  

P. Tetłak podsumował, że z tego wynika, albo przenosimy do budynku przy ul. Kołłątaja, albo 

likwidacja. 

J. Soszek zauważył, że wyraziłby swoje stanowisko w następujący sposób, że Rada uważa, że 

filia Ogniska Artystycznego w Paczkowie prowadzona powinna być w tym budynku, w którym 

jest i przez organ prowadzący, który do tej pory ją prowadził. Nie wnikałby w żadne tłumaczenia. 

J. Kalisz zauważyła, że jest za tym, aby uwzględnić dodatkowy wniosek M. Kupczaka. 

J. Soszek zauważył, że tym samym rozpocznie się dyskusja na temat likwidacji. On wyraża swoje 

stanowisko, że Ognisko powinno być tam gdzie jest i na tych samych zasadach. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że pełną argumentację przedstawiono podczas 

spotkania. Dlaczego mają się powtarzać? 

J. Soszek zauważył, że mogą swoje argumenty podawać, a nie wypytywać Starostwo jakie ma 

swoje argumenty. Argumenty za tym, że Ognisko powinno być w tym miejscu, w którym jest i 

tak funkcjonować, były podane w czasie wcześniejszych spotkań i dyskusji. Na tym by skończył.  

Z. Michael poinformował, że padło zdanie, że chcemy się porozumieć. Nie mówiono o 110 tys. 

zł. on podał, że budynek trzeba remontować. 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że padła kwota 150 tyś zł., a oczekiwano, że Starosta do 

tej kwoty jeszcze doda. 

Z. Michael przypomniał, że miał na spotkaniu zastrzeżenia p. A. Rolka i na sesji powtórzył to, że 

nie ma gwarancji na to, że następna Rada Powiatu będzie chciała współfinansować tą działalność. 

J. Soszek dodał, że nie ma gwarancji, że następna Rada podejmie ten temat. 

P. Tetłak stwierdził, że będzie źle, jak zdążą to przeforsować na Radzie Powiatu. 

J. Kalisz zauważyła, że nie zdążą, gdyż są również zobowiązania wobec nauczycieli. 

Z. Michael potwierdził, że nie dadzą rady i nie zdążą, jest teraz okres przedwyborczy. 

P. Tetłak zauważył, że mogą dać radę, gdyż są to ludzie, którzy mają głowę na karku jeżeli 

podejmują temat. 

J. Soszek zauważył, że każde pytanie, żądanie, prośba o wytłumaczenie jest sygnałem do 

dyskusji. 

 



M. Kupczak zauważył, że chce to przedłużyć.  

P. Tetłak dodał, że dyskusja przedłuża sprawę, a jak wyrażą tylko stanowisko, to się sprawa 

skończy. 

J. Soszek zauważył, że należy poczekać na sygnał ze Starostwa. 

M. Kupczak odpowiedział, że jak nie zadadzą kolejnego pytania i nie wymuszą jakiejkolwiek 

odpowiedzi, to będzie zakończona dyskusja. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że można podkreślić, że nie zastosowano żadnych 

kryteriów. 

J. Kalisz poinformowała, że w Domu dziecka w Paczkowie wobec najemców pomieszczeń 

przedsięwzięto działania wypowiadając im dotychczasowe umowy. 

W. Krótkiewicz poinformował, że chcą zamknąć Dom dziecka w Paczkowie. 

J. Kalisz odczytała sprawozdanie za 2013 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Paczków, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

J. Kalisz poruszyła sprawę uczennicy – dziecka, która ukończyła 18 rok życia. Uczennica ma 

porażenie czterokończynowe, sprawność intelektualna jest w normie. Okazało się, że wraz z 

ukończeniem 18 roku życia i zakończeniem edukacji w szkole, ta osoba szuka dla siebie miejsca 

na to, żeby nie pozostać zamkniętą w domu. Zwróciła się do Warsztatów Terapii Zajęciowej przy 

Caritas Diecezji Opolskiej Rejon Nysa i otrzymała informację, że może liczyć na to miejsce 

dopiero wtedy, jak ktoś umrze. Ona zaczęła interesować się problemem, gdyż uczennica do niej 

zwróciła się o pomoc. Oferta, którą ma Nysa to są warsztaty różnorodne, począwszy od zajęć 

komputerowych, malarstwa, rękodzieła artystycznego, podnoszenia poziomu aktywności 

ruchowej, rozwiązywania doczesnych problemów życiowych. Mają służbowy samochód, którym 

dowożą osoby na warsztaty. Pojazd ten dociera najdalej do Śliwic. Żadna osoba z terenu Gminy 

Paczków z tego nie korzysta. Ośrodek ma 40 takich miejsc. Chodzi jej nie tylko o tą uczennicę, 

ale również ma obawę czy osoby z Paczkowa mają zapewnione miejsce w tymże ośrodku, czy 

jakimkolwiek innym. Dowiedziała się przy okazji, że podobną ofertę mają Głuchołazy na 25 

miejsc, natomiast nasze dziecko zostało odesłane. Warunki do rekrutacji to: wystarczy że jest to 

niepełnosprawna osoba, która ukończyła 18 rok życia ze wskazaniem do uczestnictwa w terapii 

zajęciowej przez stosowne poradnie. Chciałaby zgłębić problem, wyjaśnić sytuację. Doprowadzić 

do tego, żeby najbliższy ośrodek miał kilka miejsc dla Paczkowian, nawet jeśli wymagałoby to 

współfinansowania, bo wydaje jej się skandaliczne, że osoby wymagające wsparcia zostają same. 

P. Tetłak zauważył, że jest to kwestia rozmowy przedstawiciela Gminy z przedstawicielem 

Stowarzyszenia prowadzącym takie zajęcia. 

J. Kalisz zauważyła, że trzeba przetrzeć szlak. Na dzisiaj byłyby 3 takie osoby. 

 



W. Krótkiewicz zaproponował, aby przedstawiciele Stowarzyszenia Więź rozpoczęli rozmowy w 

związku z tym, że osoba ta jest też członkiem tego Stowarzyszenia. 

J. Soszek zauważył, że może do tej pory nikt nie rozmawiał na ten temat. Może sondażowo 

pracownik, przedstawiciel władz, podczas spotkania wyjaśniłby co zrobić, żeby osoby z terenu 

Gminy Paczków mogły korzystać z tych warsztatów. 

W. Krótkiewicz zwrócił uwagę na to, że powinno Stowarzyszenie Więź wystąpić z pismem, a 

Rada powinna zabezpieczyć sprawę finansowo. 

J. Kalisz poinformował, że chodzi nie o dzieci w wieku szkolnym, które mają zapewnione i 

kształcenie i dowóz. Tutaj chodzi o osobę pełnoletnią. 

M. Kupczak poinformował, że Gmina Grodków ma ośrodek w Jędrzejowie, Nysa w Nysie, 

Głuchołazy w Głuchołazach, Strzelin w Mikuszowie. 

W. Krótkiewicz zauważył, że dopóki nie zaczął pracować ze Stowarzyszeniem Więź to nie 

wiedział ile osób niepełnosprawnych na terenie Gminy jest. 

Na posiedzeniu wypracowano następujące wnioski: 

1. Komisja opracowała plan pracy Komisji na 2014 r. 

2. Komisja zapoznała się z pismem Starostwa Powiatowego w Nysie z dnia 5 grudnia 2013 r. w 

sprawie propozycji dotyczących prawnych uwarunkowań i sposobu funkcjonowania Ogniska 

Artystycznego w Nysie z Filią w Paczkowie. Komisja stanowczo nie zgadza się z propozycją 

jakichkolwiek zmian funkcjonowania placówki w tym lokalizacji i sposobu finansowania. 

Pełna argumentacja tej kwestii została przedłożona przedstawicielom Zarządu podczas 

spotkania w Paczkowie. Brak jest kryteriów uzasadniających jakiekolwiek zmiany w 

dotychczasowym funkcjonowaniu Ogniska Artystycznego w Paczkowie. 

3. Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem za 2013 r. z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Paczków. 

4. Komisja wnioskuje o przeprowadzenie rozmów z przedstawicielami Stowarzyszeń 

prowadzących Warsztaty Terapii Zajęciowej dla pełnoletnich osób niepełnosprawnych na 

temat zapewnienia miejsc na przedmiotowych warsztatach dla mieszkańców Gminy Paczków. 

Wszystkie wnioski w wyniku głosowania zostały przyjęte jednogłośnie. 

Na tym Przewodnicząca Komisji zamknęła 2 punkt posiedzenia. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Stanisława Sroka 

 

 


